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Abstract :

The deviation is an important phenomenon in the stylistic studies and
modern linguistics which deals with poetic text contrary ti the familiar and normal.

This phenomenon has manifested itself in the poetry of Abu El
Kacem Chebbi, especially un the famous poem « A will to live », wich is one of
the most prominent poems in modern times, and that because of its inherent place
in the hearts of the Arab people in general and especially the Tunisian people.

So this research studies the artistic sides in this poem through deviationin
synthetic and discursive and semantic levels, marking the active preence and
essential in the poetry of Chebbi.

Key words :

Deviation, Poetic, The poem, Style, Syntax, Rhetoric,
Abu El Kacim Chebbi.

Résumé :

Le déplacement est un phénomene important dans les études stylistiques de
la linguistiqu moderne. Il étude le texte poétique comme étant contraire au familier
et normal.

Ce phénomene se manifeste dans poésie d’Abu el-Kasim Chebbi,
en particulier dans le célebre poeme « Volonté de Vivre », qui est ’'un des poemes
les plus importants dans les temps modernes, et qu’en raison de sa place inhérente
dans le coeur du peuple arabe en général, et en particulier le peuple Tunisien.

Donc, cette recherche est venue 1’esthétique thérapeute de ce poeme par
déplacement dans les niveaux synthétiques et discursives et s€émantiques, marquant
la présence active et essentielle dans le discours quand Chebbi.

Mots Clés:

Déplacemet, Poétique, Le poeme, Style, Installation, Rhétorique,
Abu El Kacim Chebbi.





